


    

 

Rodiče, žáci a učitelé, vítejte u naší nové Marmelády. Příjemné 

počteníčko vám přejí redaktoři:                       

  Veronika, Daniela, Felix, Jindřich a Štěpán. 

        A jelikož naše nové číslo je švestkové, tak jsme si o nich  

        připravili pár zajímavostí. 

 

        Z botanického hlediska patří švestky do rodu slivoní 
a ty jsou jedním z nejstarších druhů ovocných stromů 
vůbec.  

   Švestky se jedly v mladší době kamenné, ještě to ale 
nebyly dnešní dužinaté, šťavnaté a sladké plody, ale jejich 
plané formy.  

   První zmínka o švestkách pochází ze 4.století před 
naším letopočtem ze starověkého Řecka. Do celé Evropy 
se pak rozšířily kolem roku 100 před naším letopočtem.  

   Velký význam měly švestky v balkánských zemích, v 
první polovině 19. století se jich již pěstovalo kolem 200 
odrůd.  

   Švestky dělíme na dvě skupiny - pravé švestky a 
pološvestky. Pološvestky nemají dnes v komerčním 
ovocnářství velký význam. Mají velmi měkkou dužinu a 
špatně se oddělují od pecky. Mají kulatější plody a 
šťavnatou žlutou, až nazelenalou dužinu, při pečení nebo 
vaření se ale často rozpadají. Nejvhodnější jsou pro 
použití na marmelády a kompoty. Švestky pravé jsou na 
rozdíl od pološvestek protáhlého tvaru, většinou modré 
nebo tmavofialové barvy a většinou silně ojíněné. Pravé 
švestky mají pevnou dužinu bělavé, až nazelenalé barvy a 
velmi dobře se oddělují od pecek.  

   Spotřeba švestek u nás v poslední době stoupá, je 
tomu tak i vzhledem k tomu, že švestky obsahují celou 
řadu důležitých minerálů a stopových prvků, jako například 
zinek, draslík a vápník, provitamin A, vitamin C - dokonce 
v 10mg na 100g - a také hodně vitaminů skupiny B.  



  Švestky posilují nervovou soustavu, pomáhají 
odbourávat stres, podporují trávení a to zejména ve své 
sušené podobě.  

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 Redaktorka: Veronika 

 

 

 

 

 



 

 
ROZHOVOR S PANEM 

MÍSTOSTAROSTOU 
Pro toto číslo jsem se rozhodl udělat rozhovor s panem 
místostarostou Mgr. Lukášem Peškou. 

1. Co Vás vedlo k tomu, pracovat pro blaho svých 
spoluobčanů? 

2. Co je náplní vaší práce? 

3. Máte dobrý vztah s Vašimi spolupracovníky (spolupráce, 
komunikace, schopnost kompromisu)? 

5. Baví Vás Vaše práce? 

¨ 

1. Vždy mě zajímalo dění v obci, jak obec vypadá. 

2. Náplní mojí práce je zabezpečení chodu obce, 
spolupodílením se na projekčních pracích v rámci 
obecních budov a veřejného prostranství. 

3. Se spolupracovníky mám dobrý vztah, i oni se mnou. 
(Alespoň já to tak vnímám.) 

4. Ano, pracoval jsem jako inspektor České inspekce 
životního prostředí. 

5. Ano, kdyby mě má práce nebavila, nedělal bych ji. 

 

Redaktor: Štěpán 

  



 

 
 
Eminem  

Král Rappu   

- Marshall Bruce Mathers III., známý jako Eminem (taky jako 
Slim Shady), je americký rapper, hudební producent a herec. 

- Jeho hudební kariéra mu vynesla patnáct prestižních 
hudebních cen Grammy a v roce 2002 i cenu Akademie za 
nejlepší píseň, a to „Lose Yourself“ z jeho filmu 8. míle (film 
o jeho hudebním začátku).  

-Jeho život nebyl jednoduchý, narodil se 17. října 1972, v 
dětství byl šikanován, střídal školy a měl tak problémy s 
hledáním přátel. (Hlavním důvodem stěhování jeho rodiny 
byla chudoba), otec Marshall Mathers Junior opustil jeho 
matku, když mu bylo 15 měsíců...  

  

 

  

-O rap se zajímal už jako teenager. 

- V roce 1997 Dr. Dre souhlasil se smlouvou. Když se 
Eminem poprvé potkal s Drem, měl na sobě zářivě žluté 
tričko, protože v té době neměl peníze na decentnější 
oblečení, Dr. Dre si řekl, že vypadal jako banán. 

  

   

  
  

 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Redaktorka: Daniela 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

3D tisk 
3D tisk je obor, který se zabývá tiskem 3D prvků.  

Je k tomu potřeba: 

 3D tiskárna 

 PC, notebook 

 Kleště, pinzeta 

 Filament (barevná struna) 

 Slicer 

Postup 

Do počítače je potřeba stáhnout slicer (Prusaslicer). Půjdu na 

internetový prohlížeč a stáhnu si 3D prvek. Ve sliceru si nahraju 

model a upravím si ho. Slicer si vytvoří G-code a potom zapojím 

do počítače paměťovou kartu a skrz ni přetáhnu G-code do 3D 

tiskárny. Tiskárna pak z kódu vytiskne postavičku, klíčenku a 

další jiné věci. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Redaktor: Felix 



 

 

 

 Rozhovor s naší spolužačkou Natálií 
o sportovním tancování:  

  

1. Je to obtížné?  

- Ano, potřebujete mít velice dobrou fyzičku.  

    

2. Proč sis vybrala tenhle sport?  

- Poprvé jsem nevěděla, co od toho očekávat, když jsem viděla, 
co tam tancují, tak mě to velice zaujalo.  

  

3. Který z tanců máš nejraději?  

- Ze standardních tanců mám nejraději Waltz.  

  

 

 
Za rozhovor děkují redaktoři Daniela a Jindřich :D 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 
Rozhovor s výherkyní letošní 
čtenářské soutěže  

  

Niki, jsi velká čtenářka, čteš i náš časopis Marmeláda?  
Ne, nečtu.  
A proč?  
Čtu radši knihy než časopisy a zpravodaje.  
 
Která kniha tě nejvíce bavila?  
Nedokážu říct, která se mi nejvíce líbila, protože jsem přečetla 
tolik knih, že si nedokážu vybrat. Některé se mi líbily více, 
některé méně.  

 
Která kniha tě dovedla ke čtení?  
To je velmi dobrá otázka.  
Byla to série Krutého prince.  
 
Kupovala sis všechny knihy, nebo sis je půjčovala například z 
knihovny nebo od kamarádů?  

Některé knihy jsou moje, některé od kamarádů.  
 
Jaký je to pocit vyhrát čtenářskou soutěž?  

Byl to skvělý pocit, ale já nečtu proto, abych vyhrávala soutěže, 
ale protože mě to baví.  
 
Budeš číst i nadále?  

To je samozřejmost.  
 
Jakou knihu máš teď rozečtenou?  
Shatter Me od Tahereh Mafi  
 
Děkuji, Niki.  
 



Rozhovor vedla redaktorka Veronika se svou spolužačkou 
Nikol Vítkovou   

 

 

 

 

Analýza koníčků na naší 
škole:  

  

-Po důkladné analýze jsem zjistila, že většina žáků chodí do 

SDH Pustiměř. 

-Další žáci chodí na Maják Vyškov do různých kroužků (tanec, 
bojové sporty...) . 

- 25% jiné kroužky někde jinde.  

-Nakonec zde jsou žáci, kteří nikam nechodí, těch je celkem 
10%.    

   

 

 

Redaktorka: Daniela 

 

 

 

 

 

Děkujeme, že jste si přečetli náš časopis. A velký dík také 
patří paní učitelce Hrozkové, která nám pomáhala. 

 

DĚKUJEME ZA PODPORU A PŘÍŠTÍ ROK ZASE NA 
SHLEDANOU 



 

 

 

 

 

 


